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PROTOKÓŁ NR 11/2020 

Z POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I ROZWOJU GOSPODARCZEGO  

RADY POWIATU W WAŁCZU  

Z DNIA 20.02.2020 R. W GODZ. 1300 - 1411 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji oraz zaproszeni goście wg załączonych list obecności  

(zał. nr 1 i 2*). 

Posiedzenie  odbyło się w sali narad Starostwa Powiatowego w Wałczu przy ul. Dąbrowskiego 17.  

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

4. Informacja na temat pozyskiwania środków pomocowych w Powiecie Wałeckim – materiał sesyjny. 

5. Informacja na temat działalności statutowej, stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie Wałeckim, 

podsumowanie kosztów za ostatnie 5 lat w Powiatowym Urzędzie Pracy w Wałczu. 

6. Struktura organizacyjna Starostwa Powiatowego z wykazem stanowisk na dzień 31 grudnia 2019 r. 

7. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu: 

a) w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2020 rok; 

b) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Zachodniopomorskiemu. 

8. Sprawy bieżące. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

10. Zakończenie posiedzenia 

Ad. pkt 1. Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji Andrzej Gostołek. 

Przewodniczący Komisji przywitał radnych i zaproszonych gości.  

Ad. pkt 2.Stwierdzenie quorum.  

Przewodniczący Komisji stwierdził quorum – na stan 9 Członków Komisji obecni 8 członków  

Komisji. Nieobecny radny Przemysław Maksymowicz. Wobec powyższego Komisja mogła podejmować 

prawomocne decyzje. 

W Komisji uczestniczyli Przewodniczący Rady Bogdan Białas i radny Roman Wiśniewski.  

Ad. pkt 3.Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji poinformował , iż w dniu 14 lutego 2020 roku do Rady Powiatu w Wałczu za 

pośrednictwem Przewodniczącego Rady Powiatu  wpłynął wniosek od radego Romana Wiśniewskiego 

 o włączenie radnego w skład Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Edukacji i Spraw 

Społecznych Rady Powiatu w Wałczu. W związku z powyższym Przewodniczący Komisji zawnioskował  

o wprowadzenie do porządku posiedzenia dodatkowych projektów uchwał: 

➢ w sprawie rozpatrzenia wniosku radnego Romana Wiśniewskiego o wprowadzenie zmiany   w składzie 

osobowym Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  w Wałczu.  

➢ w sprawie rozpatrzenia wniosku radnego Romana Wiśniewskiego o wprowadzenie zmiany   w składzie 

osobowym Komisji Edukacji  i Spraw Społecznych Rady Powiatu  w Wałczu.  

 

Janusz Różański – Członek Komisji  

- Ja mama pytanie do tych dwóch wniosków, kto pisał  ten projekt uchwały, jednej i drugiej? 

Bo to jest Panie Przewodniczący brak szacunku dla radnych, od razu ktoś napisał, nie podejrzewam, że Pan 

Kosowicki, że rozpatruje się negatywnie. Tak nie wolno. Rozpatruje się trzeba było wstawić parę kropek , 

wtedy by się wpisało, tak to jest sugerowanie i brak  szacunku dla demokracji .  

 

Roman Wiśniewski – Radny Rady Powiatu w Wałczu  

- Ja wyrażę zdziwienie, że nie zostałem  zaproszony w punkcie którym mnie dotyczy, a szczerze mówiąc nie 

byłem przekonany, że będzie to komisja rozpatrywać, bo ja to pisałem do Rady Powiatu, Panie 
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Przewodniczący, a nie do komisji. W związku  z tym liczyłem, że to rada powiatu rozpatrzy to co teraz słyszę 

, że już w drukach jest decyzja negatywna, daje obraz sytuacji , czyli  rozumiem decyzja jest podjęta a teraz 

nastąpi tylko formalne podnoszenie rąk, bo trudno to będzie nazwać głosowaniem.  

 

Janusz Różański – Członek Komisji  

- To dobrze, że trafiło na komisję, bo komisja zawsze  opiniuje projekty uchwały, to musi trafić. 

 

Roman Wiśniewski – Radny Rady Powiatu w Wałczu  

- Tylko Pan Przewodniczący mówił, że trafiło do komisji , chciałem doprecyzować że ja pisałem do Rady 

Powiatu. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu  

- Komisja to jest Rada Powiatu, zawsze wszystkie uchwały przechodzą przez komisję, komisja  musi 

zaopiniować,  to po pierwsze. Po drugie proszę Państwa to, że treść jest taka, to jakaś musiała być 

przypominam  wszystkich, że nas obowiązuje uchwała, która precyzuje ilu radnych jest w poszczególnych  

Komisjach i w tej chwili wypełniamy, jest komplet w tych  Komisjach.  Teraz pretensje, wcześniej były 

pretensje, że nie trafia tam  gdzie nie trzeba, chwileczkę jakieś nieprozumienie. Jest, wpłynął wniosek do 

właściwej komisji konkretnie wprowadzany, i nie prawda, że jest ona przegłosowana, bo jest  taka treść , 

jeżeli Komisji przyjmie  lub nie przyjmie  wtedy będzie dalsze procedowanie , trzeba coś z tym  zrobić. Nie 

ma że komisja sobie coś z tym zadecyduje czy nawet Rada ze przyjąć , to jest , ja przyjąć jak nie ma gdzie. 

Trzeba najpierw zmienić tamte uchwały , wiec to cała procedura, ktoś to musi zrobić zainicjować.  

 

Jerzy Goszczyński – Członek Komisji.  

- Ja chciałem tylko powtórzyć , przecież  my jesteśmy władni jako Rada zmienić statut, jeżeli nam potrzeba 

żeby radni mieli możliwość wykazania się swoją aktywnością. Natomiast odrzucanie Radnego z prac komisji 

chyba jest nieporozumieniem. To nie powinno  mieć miejsca , ja też zwracam  się do wszystkich radnych 

żeby zechcieli jeszcze raz to rozważać, może zastanowić się nad statutem w tej materii, możemy o jedno , 

dwa zwiększyć ilość. 

 

O godz. 13.04 na posiedzenie Komisji przybywa Przemysław Maksymowicz. Na stan ogólny 9 członków 

wszyscy obecni.  

 

Janusz Różański – Członek Komisji  

- Tego w statucie nie ma , to jest uchwala Rady. 

 

Janusz Różański – Członek Komisji  

- Ale poprzednio chyba było w statucie napisana ilość. 

 

Roman Wiśniewski – Radny Rady Powiatu w Wałczu  

- Nie. 

Jerzy Goszczyński – Członek Komisji  

- A to przepraszam, jeszcze wcześniej było. W każdym bądź razie uchwałą możemy to zmienić  

i nie widzę problemu żeby Radni po prostu wykazywali swoją aktywność tam gdzie chcą wykazywać.  

 

Janusz Różański – Członek Komisji  

- Ja uważam Panie Przewodniczący, że w związku z wpływem tych dwóch pism  powinien Pan  przygotować, 

projektu uchwały zmieniającej ilość  radnych  w poszczególnych komisjach  i jeżeli  by ta uchwała nie 

przeszła to ta druga byłaby bezprzedmiotowa . A tak to po pierwsze nie ma tej uchwały zmieniającej ilość 

osób , bo od tego trzeba było zacząć. A po drugie jest już przygotowana uchwala , to jest po prostu nie fair, 

że już napisaliście negatywnie.  

 

Jerzy Goszczyński – Członek Komisji  

- Mój wniosek byłby jeszcze taki, że my to zrobimy w ramach konsensusu to znaczy żeby strony się 

pogodziły ze chcemy takiej zmiany, jeżeli dojedziemy do wniosku ze chcemy takiej zmiany  jest łatwiej  

porozmawiać, jest łatwiej taką uchwałę przyjąć. Natomiast jeżeli  posadzimy się na swoich pozycjach, że 
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jedni chcą drudzy nie chcą  to wtedy oczywiście to  nie ma żadnego senesu, to jest sztuczne. A natomiast 

konsensus może tutaj rozwiązać ten problem. 

 

Roman Wiśniewski – Radny Rady Powiatu w Wałczu  

- Po pierwsze Panie Radny,  w tym wypadku nie pełni pan funkcji Przewodniczącego Białas, ale Pan jest  

Przewodniczącym  i wypadało wiedzieć , że komisja to nie rada . Elementarna wiedza komisja to nie jest 

rada,  Panie  pełniący funkcje Przewodniczący  Rady, to jest taka elementarna wiedza. Po drugie to mam 

nadzieję trafi pod obrady Rady powiatu bo tam jest wpisane , nie do Pana jak poprzednio, że Pan sam 

wyręczył radę i podjął decyzję tylko do Rady . Pan też nie jest Radą. 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu  

- Ja proponowałbym nie wszczynać tej dyskusji za dużo, bo Pan Radny  będzie mnie tu pouczał, może niech 

Pan radny się sam zajął swoją osobą , a nie pouczaniem innych . Jakaś kolejność musi być, tu Pan radny 

sugeruje że najpierw powinna być uchwała o zmianie . Zaraz na jakiej podstawie żeby była zmiana o ilości 

rady , to musiałaby być decyzja Rady, żeby taką uchwałę przygotować Ja sam też, czy Biuro Rady nie będzie 

przygotowywało uchwał, których z góry Rada powie -   odrzucić. Jest wniosek konkretnej komisji , komisje 

wypowiadają się na ten temat  a poprzez  głosowanie nad ta uchwała, a potem jeżeli będzie taka nie inna to 

będzie dalsze procedowanie. Tyle na ten temat , nie wiem po co ta dyskusja jest.  

Roman Wiśniewski – Radny Rady Powiatu w Wałczu  

- Wniosek formalny zapisanie dosłownego zapisania brzmienia tej wypowiedzi , tam padło coś takiego  że, 

o której z góry wiadomo że rada odrzuci. Proszę o zapisanie tego literalnie.  

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu  

- Nic nie Padło. 

Janusz Różański – Członek Komisji  

- Ja chce powiedzieć Panie Przewodniczący, że nie ma Pan racji, bo jeżeli taki  wniosek wpłynął, to po 

pierwsze żeby Pan jakiekolwiek kroki podjął działania dotyczące  jak gdyby rozpatrywania wniosku Pana  

Radnego  do danej komisji to trzeba pierw postawić  wniosek  i przygotować uchwały o zmianie  ilości  

radnych w danej komis. To powinna być pierwsza sprawa, a potem  dyskusja  kto tam będziemy. Jeżeli ten 

wniosek by nie przeszedł to wtedy jest ewidentnie wniosek Pana radnego przedmiotowy, bo jest konflikt.  

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu  

- To jest Pana zdanie, inni mogę mieć swoje zdanie.  

Jolant Wegner – Wicestarosta Wałecki 

- Proszę Państwa no ja mam tutaj tą uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Powiatu i paragraf  

43 w naszym statucie  Rada Powiatu w drodze uchwały może  powoływać ze swego grona stałe  

i doraźne komisje do określonych zadań , określając  przedmiot ich działania oraz skład osobowy.   

Rada  Powiatu zgodnie z tą uchwałą , po czym w ustępie 4 jest propozycje  składu  osobowego komisji oraz 

zmian w tym składzie przedstawia  Przewodniczący Rady na wniosek zainteresowanych radnych, klubów 

radnych lub komisji. Jeżelibyśmy czytali to literalnie  zapisy  które sami uchwaliliśmy to tak to wygląda. 

Muszę się  zgodzić z wypowiedzią radnego Goszczyńskiego, że trzeba  nad tym dyskutować i prosiłabym 

żebyście  się Panowie naprawdę  nie unosili i swoich personalnych, się kłócicie, a to nie jest potrzebne. 

Mamy statut mamy zapisy, rada może wszystko.  

 

Zbigniew Wolny - Sekretarz Powiatu  

- Szanowni Państwo, Drodzy koledze. Ja proponuje, że jeżeli nie wiadomo o co chodzi , są różne spojrzenia 

na sprawę, to należy oprzeć się na prawie i dokumentach. Wiecie Państwo  jakim wachlarzem możliwości 

dysponują  Radni,  poszczególne Kluby w moim  przekonaniu gdybym ja się ubiegał  o jakieś chęci 

uczestniczenia w jakiejś komisji  to zdaje sobie  jako radny, że obowiązuje mnie uchwała o ograniczonej 

liczbie osób w komisjach, więc za pomocą swojego Klubu przygotowuje uchwałę zmieniającą uchwałę o 

ilości  członków komisji i wtedy nadaje mu rozsądny  bieg, a wrzucanie takich pism, że proszę  mnie przyjąć 

do komisji , wiedząc  o tym  że obowiązuje nas uchwała którą trzeba zmienić to  kto mam tą uchwałę 

wprowadzić, jeżeli nie ma  innej woli. To może proponuje tak, żeby nie zaostrzać, i niezbędnie dyskutować 

Państwo macie Klub,  rozumiem  że kolega Roman jest w Klubie , Klub przygotuje , Klub ma moc taką jak 
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Pani Wicestarosta przytoczyła  przygotuje uchwałę wprowadzi na sesję i jesteśmy wszyscy w domu bez 

zbędnych emocji, taka jest moja propozycja.  

Roman Wiśniewski – Radny Rady Powiatu w Wałczu  

- Panie Sekretarzu , mówi Pan i nic nie powiedział oczywiście,  że uchwała obowiązuje, ale powiem coś 

jeszcze co do Pan nie dotarło , a o czym Pani Starosta mówiła statut  też obowiązuje. Pani Starosta czytała 

statut , być może ma Pan kłopoty z percepcją, ale proszę  siąść spokojnie i poczytać, tam jest napisane wprost  

i to zostało spełnione, wszystko na temat. Proszę zaprotokołować dokładnie tą całą dyskusję.  

Zbigniew Wolny - Sekretarz Powiatu 

- Powiem  tak ,ad vocem żeby Pan ograniczył emocje , bo to jest nie potrzebne i nie zarzucać nikomu braku 

percepcji, bo ja również umiem czytać tak jak Pan. Ale podaję łatwiejszą drogę , bez emocji. Po co te emocje, 

proponuje łatwiejszą drogę. Łatwiejsza droga będzie złożenie  wniosku o zmianę uchwały obowiązującej 

ilości członków  komisji, a później będziemy rozpatrywać wnioski chętnych do Komisji .  

 

Janusz Różański – Członek Komisji  

- Jak ja mam rozumieć, że Rada negatywnie rozpatruje, pisaliście. 

Zbigniew Wolny - Sekretarz Powiatu 

-Inaczej nie możesz , bo cię obowiązuje uchwała  rady którą sam podjąłeś .  

 

Janusz Różański – Członek Komisji  

-To powinno te pismo być przesłane do Radnego Wiśniewskiego  i napisane że najpierw trzeba zmienić 

uchwałę o ilości  a, nie dawanie uchwały.  

O godz. 13.10 na posiedzenie Komisji przybywa Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz.  

Przewodniczący Komisji Andrzej Gostołek ogłosił 5 minutową przerwę. Przerwa od godz. 13.13. do 

godz.13.18. Po przerwie Przewodniczący Komisji wznowił posiedzenie Komisji.  

Na podstawie par.65 Statutu Powiatu Wałeckiego zmiana porządku posiedzenia Komisji wymaga 

przegłosowania. 

W związku z powyższym Przewodniczący Komisji poddał pod głosownie  rozszerzenie porządku posiedzenia 

o następujące projekt uchwały: 

1)  w sprawie rozpatrzenia wniosku radnego Romana Wiśniewskiego o wprowadzenie zmiany  w 

składzie osobowym Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  w Wałczu.  

W wyniku głosowania, przy 0 głosach za, 8 głosach przeciw, 1 głosie  wstrzymującym się nie został 

wprowadzony do porządku posiedzenia punkt 10a. „Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 

wniosku radnego Romana Wiśniewskiego o wprowadzenie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu i 

Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  w Wałczu.  

2) w sprawie rozpatrzenia wniosku radnego Romana Wiśniewskiego o wprowadzenie zmiany   

 w składzie osobowym Komisji Edukacji  i Spraw Społecznych Rady Powiatu  w Wałczu.  

W wyniku głosowania, przy 0 głosach za, 8 głosach przeciw, 1 głosie  wstrzymującym się  nie został 

wprowadzony do porządku posiedzenia punkt 10b. „Zaopiniowanie projektu uchwały  

w sprawie rozpatrzenia wniosku radnego Romana Wiśniewskiego o wprowadzenie zmiany  

w składzie osobowym Komisji Edukacji  i Spraw Społecznych Rady Powiatu  w Wałczu.  

 

Ad.pkt.4. Informacja na temat pozyskiwania środków pomocowych w Powiecie Wałeckim – materiał 

sesyjny. 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

- Proszę Państwa w tej chwili realizujemy dwie inwestycje drogowe to jest inwestycyjna Bronikowo – 

Próchnowo i Wołowe Lasy, staramy  się o kolejne inwestycje w przyszłym roku  na drogę Próchnowo – 

Piecnik, musimy spełnić jeszcze pewne warunku . Byłem wczoraj z Panem Dyrektor w Urzędzie 

Marszałkowskim jesteśmy po rozmowach, myślę ze na dobrej ścieżce. Kolejne inwestycja , dzisiaj nie wiem 
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czy zostało ogłoszone  na Lokalne Centrum Nauki , jeżeli chodzi, to też już wcześniej wspomniałem o tym  

Warsztaty , jeszcze musimy trochę poczekać  są zawirowania z euro i tutaj ta sprawa musi się wyjaśnić. Po 

otrzymaniu już od instytucji wdrażającej informacje, że możemy już podpisywać  umowę, to taka umowa 

zostanie podpisana na realizację zadania , realizacja 2 letnia.  I taki krótki odcinek drogi w gminie Wałcz, 

500 m najgorszy odcinek tj. za Szwecją on  będzie kosztował ok. 120-150 tys. zł z Lokalnych Grup Działania.  

Tu będziemy podpisywać w przyszłym tygodniu umowę. To jest wszytko jeśli chodzi o inwestycje,  które są  

na dzisiaj do realizacji.  

 

Janusz Różański – Członek Komisji 

- Ja mam pytanie, na temat tego zadania co ma być realizowane w Liceum na ul. Bydgoskiej , czy jest 

skalkulowany jak się wybuduje wszystko roczny  koszt utrzymania tego i z jakich środków,  czy będzie 

możliwość ubiegania się o subwencje oświatową ? 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

- My już o tym mówiliśmy, że przez pierwsze lata będzie to realizowane ze środków unijnych, później to w 

określnym czasie  przejdzie to na nasze barki, ale my już robimy kroki , prawdopodobnie będzie to jednostka 

organizacyjna, będzie  mogła wypracowywać środki własne na realizacje swoich zadań , podobnie jak Zakład 

Aktywności Zawodowej . 

 

Janusz Różański – Członek Komisji 

- Jaki to byłby koszt roczny? 

 

Bogdan Wankiewicz Starosta Wałecki  

- Trudno mi powiedzieć? 

 

Janusz Różański – Członek Komisji 

- Ile zatrudnionych przewiduje się ? 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

- 3-4 osoby. 

 

Paweł   Gwozdecki - Skarbnik Powiatu  

- Koło 200 tys. koszty etatyzacji , średni koszt.   

 

Danuta Kęsek – Radna Rady Powiatu  

-Ja chciałam zapytać o drogi Tuczno przez Miłogoszcz skrzyżowanie Mielęcin, ta wycinka drzew. Czy cos 

tam będzie? 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

- Nie w tym roku nie jesteśmy wstanie,  bo należałoby złożyć wniosek i otrzymać dofinansowanie, jeżeli 

dofinansowania nie mamy to my tej drogi  nie rozpoczniemy. Musi być co najmniej  80 % dofinansowania, 

żeby zrealizować takie zadanie. Ten odcinek jest dosyć trudny, kontrowersyjny, bo jeżeli nie będziemy mieli 

zezwolenia na poszerzenia  do min. 5,5  m to nie dostaniemy dofinansowania, tam  wycinka jest bezwzględnie 

potrzebna,  akurat w tej chwili tak się składa że ponad 180 zostało wyciętych , jest w miarę spokojnie tak, 

nikt nie protestuje.  Mam nadzieję, że nikt nie będzie protestować , bo inaczej tego zadania byśmy nie 

zrealizowali. Nie mamy swoich środków takich, aby wyłożyć  1,5 mln na 1 km drogi,  byłoby niemożliwe, 

ale w tym obszarze  tym najtrudniejszym , gdzie  jest niebezpiecznie to na pewno w pierwszej kolejności . 

 

Danuta Kęsek – Radna Rady Powiatu  

- Dziur się narobiło dosyć głębokich. 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

- Naprawy będą robione na bieżąco.  
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Jerzy Goszczyński -  Członek Komisji 

- Ja mam pytanie dotyczące, przybliżenia sprawy  środków, które  zostały wykorzystane, otóż edukacji  tj. w 

jeden pozycji 1 mln 129  zł , drugiej 510 tys. razem to jest  prawie  1mln 640 tys. czy te środki w jakiś sposób 

łagodzą sytuację oświatową , o której mówimy tak, że  ja bym chciał żebyśmy powiedzieli kto  to realizuje, 

kto te projekty  realizuje w szkołach, ja wiem że jednak dotyczy ogólniaków druga dotyczy zawodowych, 

ale czy również te projekty realizują nasi nauczyciele, to jest jedno pytanie  i kto realizuje projektu  

przygotowywane prze Powiatowy Urząd Pracy ? 4-2 to są z projektów, a 2 to są z algorytmów , ale to jest 

pokaźna kwota 3 mln 643 tys. zł kto realizuje te projekty.? 

 

Jolanta Wegner - Wicestarosta Wałecki 

- Ja może odniosę się do tych pieniędzy oświatowych , tak  to są te dwa projekty które Pan powiedział  dla 

Liceów  i dla podniesienia rangi kształcenia zawodowego. To jest bardzo duża pomoc  dla uczniów  

i nauczycieli , ale nie tylko, ale też na działalność szkół w zakresie wyposażenia pracowni, sal w 

szczególności  tych których dotyczy kształcenia zawodowego, bo w przypadku  ogólniaków to są najczęściej 

wyposażenie  w sprzęt komputerowy i do kształcenia  językowego. Co z tego mają nasi nauczyciele? No 

przede wszystkim  właśnie zajęcia pozalekcyjne , to oni prowadzą zajęcia pozalekcyjne, które są wpisane w 

projekcie dotyczą w kształceniu  zawodowych tych zawodów które funkcjonują w naszych szkołach, czyli 

to są zajęcia z logistyki, to są  zajęcia z praktycznej murarki , to są zajęcia  mechatroniki,  fryzjerstwa, 

dietetyki kucharzy itd. Te profile które kształcą  w określonych zawodach w danej szkole oprócz tego 

młodzież ma możliwość rozwijania swoich pasji w zależności od tego czym się interesują , chciałabym  też 

tutaj powiedzieć dla radnego Różańskiego który  na konferencji twierdził że nie ma zajęć pozalekcyjnych. 

Właśnie to są te zajęcia Panie  Radny, to są we wszystkich szkołach , są o  w profilach budowlanych , to są 

w profilach  właśnie tych zawodowych które są u Pana Dyrektora  Filipiaka na ul. Bankowej czyli  

związanych z  zawodowymi zwanymi brudnymi, to są w usługach czyli u Pana Dyrektora Molki. To  jest 

kilkadziesiąt zajęć we wszystkich szkołach, tak że muszę powiedzieć, że młodzież ma problem z tym jakie 

zajęcia wybrać i żeby w nich  uczestniczyć. Uczestniczy również w nich młodzież , która dojeżdża , bo tak 

jak mówił na konferencji  pan Dyrektor Rogulski, zapewniamy dowóz. Zakładamy, że uczeń z Tuczna chce 

uczestniczyć w dodatkowych zajęciach z mechatroniki, on może uczestniczy, podstawówki też wiedzą tylko 

po to była ta konferencja aby wprost powiedzieć  i zapytać , posłuchać głosu  uczniów szkół podstawowych 

, co możemy zrobić więcej żeby pokazać uczniom jak i rodzicom co się w naszych szkołach dzieje . Mało 

tego są również kursy, Państwo powinni wiedzieć  i myślę, że fajnie by było pójść do naszych szkól i 

zobaczyć jak jest wyposażona  chociażby sala do zajęć praktycznych, z kucharstwa czy  technologii 

żywności. Ta młodzież ma możliwość robienia tego co w dobrych hotelach robi się  praktycznie. Oni idą na 

praktykę do hotelu oni wiedza jak się obracać w tak dobrze wyposażonej pracowni. Oprócz tego te 

dodatkowe kwalifikacje dla dzieciaków, już zaczęli  zdobywać certyfikaty i uczestniczyć w kurach.  Taki 

kurs z jakiego może skorzystać nasz uczeń to jest  tak jak mówię na wolnym rynku o 5 do 7 tys.bo jeżeli 

uczeń ma możliwość zrobić prawo jazdy kat. B i szkoła za to płaci, albo w przypadku RCKU kurs baristy, 

kurs barmana , bo on jest akurat w hotelu, uczy  się hotelarstwa lub  technologii żywności, to jest  nie do 

przecenienia. Być może to chwalenia się nie weszło jeszcze w krew Dyrektor, czy nauczycielom , bo my to 

robimy i  uważamy ze tak jest. Być może powinniśmy  powiedzieć więcej, ja rozmawiałam z nauczycielami, 

że oprócz, tego że w projekcie są pieniądze  na promocję i będziemy to wzmacniać. Ale naprawdę dzieje się 

bardzo dużo. I młodzież ma świadomość tego , i myślę ze najlepszą metodą takiej promocji , będzie oprócz 

tych stron internetowej , fanpage na których szkoły to pokazują , również pokazanie  tego w lokalnej prasie, 

ale nie ma tego mówić Dyrektor , czy nauczyciel. Chciałabym  mówił to uczeń ,  jest zdjęcie pracowni, 

zdjęcie uczniów  i ten uczeń  mówi chodźcie do nas koledzy młodsi, bo mamy tak dobrze wyposażone, bo 

mamy takich nauczycieli którzy praktycznie nauczyli zawodu , są pieniądze na to w projekcie.  

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

- Proszę Państwa 2 mln właściwie na a 4 lata do końca perspektywy, przeznaczone  są na kształcenie 

zawodowe i ogólnokształcące , została nam jeszcze pokaźna kwota, którą będziemy sukcesywnie wydawać 

na to, o czym powiedziała Pani Starosta.  Uczeń który zdobywa, ja się cieszę przede wszystkim zdobywają 

uprawnienia , tak jak powiedziała Pani Starosta na prawo jazdy, na wózki  widłowe, na spawanie , i za to nie 

płacą , instruktorzy którzy ich uczą również praktykę odbywającą w  firmach mają płacone za to. To nie jest 

tak , że firma musi ze swoich pieniędzy wyłożyć , my  za to płacimy. Jest to coś , na co czekaliśmy od wielu 

wielu lat. Oby taki tylko kolejny projekt mógł być  realizowany w następnej perspektywie.  I to wzbogacenie 

naszego potencjału edukacyjnego  po przez wyposażenie w różne pomoce dydaktyczne , naprawdę bardzo 
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wielkie, i mówienie o tym ze nie ma tego , czy nie ma zakupionych pomocy. Nie, nasze pracownie ssą bardzo 

dobrze wyposażone , z chwilą  kiedy oddane zostaną do użytku Warsztaty to ja myślę że już nic więcej nie 

można , tylko musi by kadra dobra , a staramy się na kadrę z tej kwoty przeznaczamy potężne pieniądze i 

również się kształcą. Oby się chcieli kształcić. Dlatego ja się cieszę, że nasza ankieta została zrobiona bo 

dzisiaj wiem jak pracują w szkołach podstawowych doradcy zawodowi  i proszę zobaczyć , że w jednej 

szkole pracował , od razu inny wskaźnik był uczniów . Proszę Państwa tutaj będziemy rozmawiać z 

Dyrektorami , bo jeżeli dostajemy sygnał, że Dyrektor danej szkoły podstawowej robi wszystko , żeby 

uczniowie nie przyszli do naszej szkoły , nie będę wymieniał nazwy tej szkoły, nawet wskazuje żeby szli do 

szkoły do Kalisza bo tam jest dwujęzyczność szkoły, no to ok. każdy ma prawo namawiać. Ale my zrobimy  

wszystko aby uczniowie przyszły do naszej szkoły , bo dzisiaj po tej ankiecie kolejne spotkanie  które  będzie 

o którym wspomniała Pani  Starosta pokaże  kolejne jakby wyłuska problemy nad którymi musimy się 

pochyli i musimy wszystko zrobić aby ci uczniowie zechcieli przyjść do nas . My myśleliśmy  to jest jakiś 

trend , moda ale nie do końca , tutaj musi popracować.  

 

Roman Wiśniewski – Radny Rady Powiatu 

- Proszę nie traktować tego jak krytykę, bardziej jako radę. To że radny Różański nie wiedział pewnych 

rzeczy , to może wynika z tego ze dyskusji na temat oświaty nie było  wystarczającej ilości , na Komisjach i 

my wtedy byśmy wiedzieli. Ja bym wolał żeby zamiast wiedzy , to nie musi być w sprzeczności , ale żeby to 

wiedzą  o standardach panujących w naszych szkołach , wiedzieli przede wszystkim uczniowie , którzy 

aspirują. Tu trzeba dotrzeć, to nie może być raz , jedna dwie czy  trzy godziny oficjalne w szkole , tutaj  

trzeba nawiązać kontakt, między jedną, drugą szkoła żeby oni byli  wcześniej przed podjęciem decyzji naście 

albo i więcej godzin, żeby oni się mogli  zapoznać z ta ofertą. Żeby oni  potem nie rozpatrywali szkolenie 

poza powiatem, ale wybierali nasz powiat  w tym kierunku, trzeba iść, same ogłoszenia gazetowe to za mało 

, jeżeli nie będzie pracy organicznej między dyrektorami między szkołami  efektów pozytywnych nie będzie.  

 

Przemysław Maksymowicz – Wiceprzewodniczący Komisji 

- Mamy  pytanie to jest dofinansowanie, które starostwo uzyskało w 2029 roku, i tu jest poz. Nr 10 Dożynki 

Powiatowo -Gminne w Karsiborze dożynki były w 2018 roku? 

 

Paweł Gwozdecki - Skarbnik Powiatu 

- Ale środki wpłynęły w 2019 roku  

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

 - To jest z Interregu, to nie jest ze środków z Kontraktu Samorządowego, bo my oprócz Kontraktu 

Samorządowego oprócz  pozyskujemy inne środki  i bardzo dużo z Interreg V, teraz olejne w tym roku też 

będą.  

 

 

Przemysław Maksymowicz – Wiceprzewodniczący Komisji 

- Czy jest możliwość dopisywać też wkład własny.  

 

Anna Zaleska - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu  

- Tutaj zostały wykazane środki które zostały przyznane decyzją z Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki 

Społecznej. Na realizację  projektów wspófinansowanych ze środków  UE, na realizację  projektów 

skierowanych do osób  bezrobotnych do 30 r.ż w ramach  programu operacyjnego  Wiedza, Edukacja  , 

Rozwój  i na aktywizację  osób bezrobotnych powyżej 50 r.ż w ramach  Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego.  Te projekty są dwa wykazane, one zakładają działania 

które są w projektach  zaplanowane, zakontraktowane,  muszą być spełnione wskaźniki żeby projekty  zostały 

uznane za zakwalifikowane a osoby uczestniczące w projektach żeby po prostu  nie było proporcjonalności 

zwrotu  przez Urząd środków więc to jest realizowane w ramach  tych środków . Są też środki , one są w tej 

chwili trochę niższe niż w latach ubiegłych, zresztą później analiza to wykazuje, przeznaczone na 

podstawowa działalność nie osób, które uczestniczą w projektach , na aktywizację osób  bezrobotnych, też 

pomoc pracodawcom w zatrudnieniu. A ostatnia pozycja są to środki  pozyskane na w ramach  Krajowego 

Funduszu Szkoleniowego z działalności podstawowej i rezerwy.  W momencie kiedy wykorzystamy środki 

pozyskujemy dodatkowe , zgodnie z priorytetami , też które ustalone są na dany rok przez  Ministerstwo 

Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej  i środki w pełni zostały wykorzystane., więc to są te środki które 

zostały wykazane.  
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Jerzy Goszczyński -  Członek Komisji 

- Więc wszystkie te projekty są realizowane przez pracowników PUP? 

 

Anna Zaleska - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu  

- Wyłącznie przez pracowników PUP. 

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie Przewodniczący Komisji poddał  pod głosowanie informację 

na temat pozyskiwania środków pomocowych w Powiecie Wałeckim. 

 

W wyniku głosowania, Komisja przy 9 głosach za, 0 głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się 

pozytywnie zaopiniowała Informację na temat pozyskiwania środków pomocowych w Powiecie Wałeckim. 

 

Ad.pkt.5. Informacja na temat działalności statutowej, stanu zatrudnienia i bezrobocia  

w Powiecie Wałeckim, podsumowanie kosztów za ostatnie 5 lat w Powiatowym Urzędzie Pracy  

w Wałczu. 

 

Andrzej Gostołek – Przewodniczący Komisji  

- Czy dużo jest osób których macie do pracy? Że od dzisiaj kierujecie do pracy? Czy w ogóle są takie osoby?  

 

Anna Zaleska - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu  

-Tak jak widać z analizy, jeszcze 5 lat temu był stan zarejesrtowanych osób  powyżej 3 tysięcy i tam 

powiedzmy 4 latach od 2015 roku  wyraźny spadek 2019 rok jest taka stabilność. Zaczęliśmy w styczniu z 

stanem  zarejestrowanych osób bezrobotnych 140 osób, na podobnym poziomie kończymy  dany rok. Była 

taka  dość korzysta sytuacja w okresie letnim  w czerwcu , to był najniższy stan zarejestrowanych osób  

bezrobotnych ale później  w poszczególnych  miesiącach mimo, że były miesiące letnie , zaczęło  nam te 

bezrobocie  wzrastać .Zaczęła się ta liczba osób bezrobotnych zwiększać , nie były to duże wzrosty bo to 20 

,   30 osób, ale jednak mimo, że okres letni jednak na tym  rynku było troszeczkę trudniej  niż w  latach  

poprzednich , w tej chwili mamy  ten sam  stan zarejestrowanych osób  bezrobotnych jak w ubiegłym roku, 

mimo  że zrobiliśmy  pogląd jakie osoby rejestrują się, bo jeśli  weźmiemy styczeń do stycznia  i rejestrujące 

się osoby bezrobotne  to mamy  bardzo dobre osoby, które mają dość dobre kwalifikacje , to osoby które się 

rejestrują i dużo jest osób które zarejestrowały się i posiadają status osoby bezrobotnej, ale z tego tytuły, że  

w świadectwie jest z upływem czasu, czyli wygasła umowa i nie dostali kolejnej umowy. Więc to są osoby 

które łatwo przywrócić na rynek pracy , bo to są osoby które chcą  podjąć zatrudnienie. Jeśli chodzi o miesiąc 

styczeń i luty, to duże  zainteresowanie pracodawców jest z organizacją stażu  bo w ramach stażu pracodawca 

przygląda się danej osobie uczy ją specyfiki pracy w swoim zakładzie , i tych zadań które w tym zakładzie 

ewentualnie po stażu będzie ten pracownik  realizował. Duże jest też zainteresowanie  pracami 

interwencyjnymi , i to zostało odnotowane w roku  ubiegłym , że pracodawcy prosili  o wsparcie w 

zatrudnieniu, czyli o dofinansowaniu do kosztów zatrudnienia. Na dzień dzisiejszy  8 pracodawców w tej 

chwili wystąpiło z wnioskiem o refundacje kosztów doposażenia stanowiska pracy czyli jest połowa lutego 

, i tu wsparcie również  idzie. Na bieżąco te zadania realizowane są, a  też w ty  roku od dłuższego czasu 

zwracaliśmy uwagę  na realizację szkoleń indywidulanych czyli pod potrzeby osoby bezrobotnej która ma  

uprawdopodobnienie zatrudnienia , żeby to było tak szyte na miarę, ale w tym roku projekty  które są 

współfinansowane z  środków UE zakładają  30 % uczestników, że mają  odbyć szkolenia. Na pewno będzie 

to trudność  dlatego, że zainteresowanie  osób bezrobotnych nabywaniem nowych  kwalifikacji zawodowych, 

to musi być po prostu  szkolenie, musi  zagwarantować zatrudnienie , w tym dużo pracy  powiedzmy 

kierować do osób bezrobotnych  i pracować  jeśli wybiorą jakieś szkolenie  żeby  to szkolenie 

zagwarantowało zatrudnienie , bo 30 % w jednym i drugim projekcie  żeby zabezpieczyć szkolenia i żeby 

później ono  zaprocentowały zatrudnieniu  to jest ogromna praca  pracowników  żeby to było takie 

dopasowanie do potrzeb  rynku pracy czyli  przede wszystkim w tych zawodach które nasz rynek potrzebuje 

, no i żeby ta osoba  bezrobotnym, która skorzysta ze szkolenia  nie zmarnowała  tej szansy  

i mogła wrócić  na rynek pracy. Zadania są na bieżąco realizowane w tej chwili  środki Krajowego Funduszu 

Szkoleniowego pierwszy nabór i prawie w 100% one będą  wykorzystane, prawie 50 wniosków wpłynęło  

przy pierwszym naborze. Pracujemy nad rozpatrzeniem dostaliśmy, bo taką kwotę chcieliśmy na 

pracodawców,  rozbiliśmy  rozeznanie, dysponujemy dużą kwota bo to 286 tyś zł za pierwszym  podejściem 

bez rezerwy bez niczego, od razu wnioski i to duże wnioski z zakładów z całego powiatu. Na bieżąco są 

rozpatrywane, bo czasami są takie kwoty, które nie koniecznie są zgodne z tym co na rynku się dzieje.  
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Janusz Różański – Członek Komisji 

- Przeanalizowałem dokładnie te informacje , bardzo mi się podobają  widać jak się zmienia sytuacja wciągi 

ostatnich  lat, to jest oczywiście, że w całym kraju bezrobocie spada, ale widzę, że u nas w dalszym ciągu 

pozyskuje się dodatkowe  środki, to jest ważne. I co też jest  ważne że zatrudnienie zmalało  o ¼ można 

powiedzieć, czy to nie odbywa się kosztem jakości pracy Urzędu, jakości obsługi tych naszych bezrobotnych. 

Ja się cieszę , że tutaj  jest współpraca z gminami , była przez  wiele lat i w dalszym ciągu  jest  na roboty 

publiczne, bo to jest ważne, to jest dla gmin bardzo ważne że dalszym ciągu  jest współpraca i prace społeczno 

-użyteczne. Są tacy ludzie , mentalności nie zmienimy, że nie chce podjąć pracy , chcą tylko mieć te prace 

społeczno- użyteczne , żeby po przez Mopsy , no są tacy ludzie , tam 40 godz. pracują  w miesiącu i my tego 

nie zmienimy . Chwała, że mają wybór , mają możliwość korzystają z tego. Ja uważam że Urząd Pracy 

spełniał swoje zadania, a wiemy że był Urząd Pracy w minionych latach  wielokrotnie nagradzany, o tym 

mówiliśmy na  naszych komisach, sesjach był wyróżniany, nie tylko w skali województwa , ale i w skali 

kraju. Uważam, że dobrze pracuje, niech tych bezrobotnych będzie mniej , ale to jest  też i tych co wyjechali 

i zasługa  wałeckich przedsiębiorców którzy stwarzają miejsca pracy, Urząd pracy nie przeszkadza 

przynajmniej  jest taka obopólna korzyść dla społeczeństwa.  

 

Roman Wiśniewski – Radny Rady Powiatu  

- Ja nigdy nie  krytykowałam Urzędu pracy, ja krytykowałem system  w którym  funkcjonuje ta instytucja.  

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji poddał  pod głosowanie 

Informację na temat działalności statutowej, stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie Wałeckim, 

podsumowanie kosztów za ostatnie 5 lat w Powiatowym Urzędzie Pracy w Wałczu. 

 

W wyniku głosowania, Komisja przy 9 głosach za, 0 głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się 

pozytywnie zaopiniowała Informację na temat działalności statutowej, stanu zatrudnienia i bezrobocia  

w Powiecie Wałeckim, podsumowanie kosztów za ostatnie 5 lat w Powiatowym Urzędzie Pracy w Wałczu. 

 

 

Ad.pkt.6. Struktura organizacyjna Starostwa Powiatowego z wykazem stanowisk na dzień 31 grudnia 

2019 r. 

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji poddał  pod głosowanie 

informację o  Strukturze organizacyjnej Starostwa Powiatowego z wykazem stanowisk na dzień 31 grudnia 

2019 r. 

W wyniku głosowania, Komisja przy 9 głosach za, 0 głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się 

pozytywnie zaopiniowała Informację o strukturze organizacyjnej Starostwa Powiatowego z wykazem 

stanowisk.  

 

Ad.pkt.7. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu. 

 

➢ projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2020 rok.  

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu  

- Poinformował, że następują zmiany w dochodach i wydatkach. Zmiany w zakresie dochodów dotyczą 

zwiększenia dochodów własnych w rozdziale 85202 o kwotę 97 149 zł w związku ze zwiększonymi 

dochodami pobieranymi od pensjonariuszy Domu Pomocy Społecznej w Wałczu. Przemieszczenia w ramach 

planu dochodów następują w planie Zespołu Szkół nr 4 Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego  

w Wałczu z rozdziału 80030 do rozdziału 801 15 kwoty 140 500 zł z zachowaniem takich samych wartości 

dla paragrafów oraz w planie Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wałczu  

z rozdziału 80030 do rozdziału 80117 kwoty 205 626 zł z zachowaniem takich samych wartości dla 

paragrafów. 

Po stronie wydatków zwiększą się wydatki w związku z realizacją kilku przedsięwzięć inwestycyjnych tj.   

„Remont zabytkowego budynku gospodarczego przy ul. Bydgoskiej 50-52 w Wałczu, to jest budynek 

gospodarczy zabezpieczony jest  wkład własny w wysokości 18 610 zł oraz kolejna inwestycja  

„Przeprowadzenie prac konstruktorskich, restauratorskich oraz robót budowlanych przy zabytkowej 

werandzie wraz z odrestaurowaniem polichromii w budynku byłego Szpitala Powiatowego w Wałczu”, 



 10 

obecnie pełniący funkcję administracyjną Powiatu Wałeckiego, tu będzie także dofinansowanie , wkład 

własny w wysokości 52 974 zł , ok. 40 tyś zł ma być dofinansowania.  

Poinformował ,że planuje się również kwotę 17 000 zł na zakup sprzętu łączności dla Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Wałczu,  w rozdziale 75809 0 kwotę 100 zł w związku z wyższymi od 

pierwotnie zakładanych składkami na rzecz Związku Powiatów Polskich. , oraz  21 000 zł konieczność  

zakupu magla dla Domu Pomocy Społecznej w Wałczu, ze względu że nie może być już naprawiony  

w wyniki poprzednich awarii. Zabezpieczone zostanie również  13 000 zł w związku z koniecznością 

zabezpieczenia środków na opracowanie koncepcji architektonicznej dla obiektu magazynowego 

zlokalizowanego przy ul. Wroniej 38z przeznaczeniem na rozszerzenie działalności Powiatowego Zakładu 

Aktywności Zawodowej w Wałczu. 

Poinformował, iż źródłem dofinansowania tych przedsięwzięć mają być środki które pozostały  

ze zmniejszenia  w ramach wydatków inwestycji przebudowy dróg powiatowych to jest o 122 684 zł 

budowa dróg  Bronikowo – Próchnowo była tańsza , tam jest większa rezerwa na  potrzeby oświatowe 

zapewne będą również wymagały uznania i trzeba tam będzie przemieścić resztę.  Oprócz tego mamy do 

czynienia z przemieszczeniami w ramach  planu wydatku to są przemieszczenia związane, ze skałdkami 

powiatu,   dotychczas ewidencjonowane były i pierwotnie zaplanowane w par. 4300 a powinny być 2900,  

to też jest czysto techniczna sprawa tj. kwota 5 400 zł związana z opłacaniem składek członkowskich 

powiatu w Związku Celowym Powiatów Województwa Zachodniopomorskiego  oraz kwota 9 000 zł 

związana z opłacaniem składek członkowskich Powiatu w Związku Powiatów Polskich. Ponadto 

poinformowali o przemieszczeniu środków w ramach realizacji projektu geodezyjnego, Budowa 

regionalnej infrastruktury informacji przestrzennej Województwa Zachodniopomorskiego (Projekt RIIP 

WZ), to jest projekt całego województwa, i to  jest powiązane z uchwałą Rady,  która będzie podejmowana 

przez Radę na datację  dla województwa. Jest to kwota , w ramach wydatków majątkowych tj. 162 zł i 5 zł 

wydatków bieżących, cała kwota była wcześniej zaplanowana  na realizację tego projektu w tym paragrafie.  

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

My bardzo często zapominamy o tych środkach , a to są duże środki w geodezji , traktujemy , że one wchodzą, 

my o tym oczywiście wiemy, ale Państwa jakby nie informujemy, to są duże środki, w globalnej kwocie.  

 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu  

- Poinformował, iż w ciągu 3 lat wydatkowania  to ponad  1,5 mln zł  w ramach tego projektu. 

 

Cezary Skrzypczak – Członek Komisji 

- Pytanie dotyczy magla, sprowadzę do tego, że  mamy ZAZ , czy to jest racjonalny wydatek że ten magiel, 

a nie ZAZ mógłby te czynności zrobić? 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

- To jest racjonalny wydatek , bo w ZAZ-ie musielibyśmy robić przegrodę specjalną, panie jak szpitalne.  

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji poddał  pod głosowanie projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania, Komisja przy 9 głosach za, 0 głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2020 rok. 

 

➢ w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Zachodniopomorskiemu. 

 

Janusz Różański – Członek Komisji  

- Widzę,  że wszystkie Powiatu , 100% powiatów wystąpiło niech Pani wytłumaczy nam jeszcze raz o co tu 

będzie chodziło, co to jest za projekt, co to jest za budowa regionalnej infrastruktury informacji przestrzennej 

Województwa Zachodniopomorskiego? 

 

Małgorzata Górzyńska - Naczelnik Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki Nieruchomościami 
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- Głównym założeniem jest stworzenie węzła wojewódzkiego z którego będzie można pozyskać dane 

dotyczące baz które prowadzi w Starosta lokalnych w powiatowych danych, czyli generalnie  chodzi  

o wypisy, wyrysy mapę zasadniczą.  

 

Janusz Różański – Członek Komisji  

- A my możemy zajrzeć do innych powiatów czy nie możemy? 

 

Małgorzata Górzyńska - Naczelnik Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki Nieruchomościami 

-To znaczy  właśnie będzie można i o to chodzi , żeby na całym regionie województwa po przez  węzeł 

wojewódzkich , dostawać się do baz powiatowych , ale  nie tylko do tych co prowadzą starostwa ,ale  też te 

które prowadzą miasta i urząd marszałkowski czy drogi wojewódzkie w Koszalinie czy parki krajobrazowe 

Województwa Zachodniopomorskiego, wszystko będzie umożliwione, udostępniane dla obywatela . Koniec 

tego projektu jest w 2022 roku. Dla nas taką najbardziej potrzebna rzecz robiona to jest mapa zasadnicza o 

którą jeszcze analogowa mapę zasadniczą dla Powiatów , tylko fragment są cyfrowe   

i zrobienie tej mamy zasadniej jest bardzo kosztowne i tego nie mieliśmy przez te wszystkie lata.  

 

Janusz Różański – Członek Komisji  

- Inne Województwa mają takie systemy.? 

 

Małgorzata Górzyńska - Naczelnik Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki Nieruchomościami 

- Mają np. Szczecinek 

 

Janusz Różański – Członek Komisji  

- Nie, nie ja mówię o województwach.  

 

Małgorzata Górzyńska - Naczelnik Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki Nieruchomościami 

- Dwa chyba Dolnośląskie i Zachodniopomorskie wchodzi w taki właśnie program, my po przez Związek 

Celowy i oni też przez Związek Celowy . 

Te pieniądze są tylko na przygotowanie przetargu , wybór inżyniera kontraktu identyfikacji , kwota 167 

powinna być pomnożona przez 22 jednostki które uczestniczą i to jest kwota na przygotowanie przetargu, bo 

to się odbyło w 2019 roku . 

 

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Przewodniczący Komisji poddał  pod głosowanie projekt 

uchwały. 

 

W wyniku głosowania, Komisja przy 9 głosach za, 0 głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Zachodniopomorskiemu. 

 

Ad.pkt.8. Sprawy bieżące 

Wobec braku głosów w punkcie „Sprawy bieżące” Przewodniczący Komisji przeszedł do kolejnego punktu 

posiedzenia Komisji . 

Ad. pkt. 9. Wolne wnioski i zapytania. 

Jerzy Goszczyński – Członek Komisji  

- Czy istnieje zagrożenie dotyczące realizacji inwestycji jakiejkolwiek, te które są zaplanowane? Czy istnieje 

realne zagrożenie dla realizacji budżetu na dzisiaj mamy taką wiedzę? Albo przynajmniej spodziewamy się. 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu  

- Zrobimy wszystko aby budżet zrealizować, oczywiście mogą się pojawić pewne kłopoty, ja widzę takie na 

horyzoncie. Z kolei podwyżka 5% w oświacie i jeżeli w jakiś sposób nie będzie skorygowana to może nie 

mieć tyle pieniędzy ile byśmy chcieli, to też  nie będzie kwota horrendalna w jakiś sposób sobie poradzimy. 

Jeśli chodzi o realizację inwestycji na ten moment, ja  nie widzę dużych zagrożeń, ja ciągle wierze, że 
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Ministerstwo Finansów  zezwoli na zaciągnięcie tych kredytów na finansowanie tych inwestycji które zostały 

zaplanowane. A to ze względu  na to, że te kredyty nie są składnikiem długu i nie będą wliczane w dług i nie 

będą wliczane w dług więc nijako nie pogarszają tych wskaźników powiatu , które powiat ma jak dotychczas 

dodatnie. W dłuższej perspektywie wydaje się, że nawet gdybyśmy wyszli z pożyczki budżetu państwa  

i jakby w jej ramach musieli mieć dodatnie wskaźniki to byśmy mieli.  

 

Jerzy Goszczyński – Członek Komisji  

- Tam są pewnie uwagi od Izby Obrachunkowej czy my te uwagi uwzględniliśmy i czy tutaj  też nie istnieje 

jakieś niebezpieczeństwo, możemy nie zrealizować dobrze programu oszczędnościowego  w sensie tych 

których wskazuje Regionalna Izba.  

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu  

- Jesteśmy w tej chwili w korespondencji z Ministerstwem Finansów wyjaśniamy tą sprawę, jeśli chodzi  

o uwagi Regionalnej Izby Obrachunkowej, tak wzięliśmy je pod uwagę. Jednak tak jak mówiłem wcześniej, 

że te uwagi w sensie kredytów-  które chcieliśmy zaciągnąć w całości  jakby, ja uważam że nasze podejście 

było racjonalniejsze do tego co proponuje nam Izba , my  zabezpieczaliśmy z góry wszystkie środki na 

realizację inwestycji , w ten sposób jak proponuje to Izba będę musiał Państwo radnych prosić jeszcze raz w 

końcówce tego roku , o to żebyśmy zaciągnęli kredyty na inwestycje które będą finansowane na te same 

inwestycje które są ciągnięte przez 2 lata w przyszłym roku. Mamy tutaj taką sytuacje że podpisując umowę 

powinniśmy mieć zabezpieczone wszystkie środki , powinniśmy wiedzieć że na pewno są zabezpieczone, 

będziemy mieli pewność co do bieżącego roku , natomiast nie wydaje mi się że ktoś zrobi psikusa w ramach 

jakikolwiek problemów mamy opinię RIO w związku powyższym nie boję się regresu z tytułu kontroli. 

Uważam że nasze podejście było bardziej racjonalne i mieliśmy większą pewność w tym zakresie. Wzięliśmy 

te zalecenia,  do Ministerstwa Finansów tez wysłaliśmy informacje  , pokazaliśmy ze program faktycznie 

trzeba zrewidować , trzeba zmienić kwotę , ponieważ  diametralnie się zmieniły i nie sposób , tych część 

działań  naprawczych jest nieracjonalna  generalnie w dniu dzisiejszym trudno mówić o ograniczeniu 

remontów, kiedy to wpływa na stan naszego majątku , takie wnioski nasze poszły zobaczymy co 

Ministerstwo odpowie, myślę ze Ministerstwo się przychyli bo samo rozumie, że chce  też mnie mieć czystą 

sytuację jak otrzymuje od nas sprawozdanie.  

 

Jerzy Goszczyński – Członek Komisji  

- Czy do sesji będziemy mieli taka wiedzę od Ministerstwa ? Czy dopiero po sesji.? 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu  

- Ostatnio odpowiedzi idą miesiącami, liczę że tą odpowiedź dostane na dniach. 

 

Cezary Skrzypczak - Członek Komisji  

- Nasz sąd wprowadza reformę sądownictwa, ja nie chce jej oceniać, ale tylko na jedno zwrócić uwagę , że 

dąży się do spłaszczenia struktury sądowniczej , chce się zrobić dwustopniowe , jest  ten projekt już od kilku 

lat mówione , zaczyna się  pokazywać na zewnątrz. Trzeba zwrócić na to uwagę i tu Rada i Zarząd musi  tak 

jakby pochylić się na tym tematem przypilnować  tego żebyśmy nie stracili sądu przy tej okazji, bo były 

przymiarki żeby sądownictwo  przenieść do Piły. Z jednej strony jest to dobre rozwiązanie  niż w tej chwili, 

bo mamy bliżej, bo  fatalny układ jest dla społeczeństwa powiatu wałeckiego z dojazdami do Koszalina 140 

km w jedną stronę , co wspominając o mnie i zawodowych prawnikach , którzy muszą się tam turlać. Trzeba 

na to po prostu baczyć żeby nie umknęło, gdzieś,  żeby w odpowiednim momencie jakąś akcję podnieść, 

żeby można było wykorzystać tę sytuację  bo ona tez może nam dać nowe możliwości żeby albo  stworzyć 

w Wałczu Sąd Okręgowy, a nie żebyśmy się stali wydziałem  Sądu w Szczecinku czy Drawsku Pomorskim, 

żebyśmy my byli taką jednostką podstawowa.  
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Jerzy Goszczyński – Członek Komisji 

- Ja nie czuje się na tyle kompetentny w tych sprawach wyrażać na temat struktury , jest  od tego parlament, 

jest od tego władza ustawodawcza  ona musi się nad tym zastanowić, a przekazać to w formie . Zawsze ktoś 

błądzi być może parlament albo błądzący jest zupełnie gdzie indziej. Ale w każdym bądź razie żebyśmy 

jednak zachowali to , ja zawsze zwracam uwagę że niektóre sprawy dotyczą nas oczywiście jak chodzi o 

życie  na naszym terenie , nie dotyczą nas jako sprawy kompetencji. Prosiłem żeby nie wchodzić do 

stowarzyszenia jako Drogi krajowej nr 10, to nie miało żadnego sensu bo ona była w systemie już do 

zrobienia , wchodzenie w sprawach takich , że my zajmujemy  stanowiska, teraz to właściwie nie ma już 

żadnego stanowiska , ale na szczęście 4 obwodnice tutaj  w naszym powiecie mają powstać , więc mamy 

nadzieję ze w żadne stowarzyszenia pchać się nie będziemy. Te zadania które są zaplanowane w Krajowym 

Systemie Dróg będą realizowane. Tutaj byłbym Panie Mecenasie ostrożny z naszymi wychodzeniem, 

poczekajmy jednak na to co…  

 

Cezary Skrzypczak - Członek Komisji  

- Mam odmienne zdanie, społeczność lokalna ma jak największe prawo zawierania głosu we własnym 

zakresie.  

 

Jerzy Goszczyński – Członek Komisji 

-  Racja, ale nie zastępujmy parlamentu. 

 

Wobec braku innych głosów w punkcie „Wolne wnioski i zapytania” oraz wyczerpania porządku 

Przewodniczący Komisji o godz. 14 11 zamknął posiedzenie Komisji. 

 

*  -Załączniki do  wglądu na samodzielnym stanowisku ds. obsługi Rady Powiatu Starostwa Powiatowego  

w Wałczu  

 

Na tym protokół zakończono.  

     

      Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

 

 

               /-/ Andrzej Gostołek 

 

     

     Protokołowała:  

        Inspektor            

ds. obsługi Rady Powiatu 

 

  /-/ Kinga Kanduła 

 

 


